
Benvolguts companys de Radio Sant Feliu, un cop llegit l’interessant post sobre el tema de la 

via ferrada de la Cala del Molí, m’agradaria aportar el punt de vista de la entitat a la que 

pertanyo i de la que en soc el president. Per una banda, recordar que el Grup de Natura Sterna 

col·labora activament en un grapat d’activitats i xerrades  al municipi de Sant Feliu de Guíxols, 

vàrem col·laborar en la redacció del POUM municipal, hem treballat  posant caixes niu per un 

munt d’ocells (sobretot per rapinyaires nocturns a la zona de la Vall dels Molins i l’Ardenya), 

publiquem a les revistes locals i amb el centre excursionista Montclar, sempre fem activitats de 

descoberta del territori. A més, portem a terme en els darrers 25 anys un seguiment de la flora 

i la fauna de casa nostre. Quan dic casa nostre entenem i considerem la Vall d’Aro com la unió 

de tota la vall que vertebra el Ridaura. Sant Feliu de Guíxols, és doncs un dels nostres centres 

d’actuació més importants. 

Per aquests motiu, ens dol el tractament que dispenseu al que sota el nostre criteri és un 

greuge irreparable al nostre tarannà conservacionista. 

En el cas que ens ocupa, cal aclarir una sèrie de conceptes. El tram de costa on s’ha ubicat la 

ampliació de la via ferrada està dins d’una zona prèviament declarada zona  d’especial interès 

per les aus (zona ZEPA) també zona EIN (espai d’interès natural). En cap cas es podia començar 

a equipar la zona sense esperar els estudis d’impacte ambiental necessaris per poder donar 

com a aptes les activitats de la via, cosa que l’antic consistori no va tenir a bé. El cas és que, al 

cap d’avall, just en aquell tram de costa hi tenim un nucli de cria de corb marí emplomallat 

(espècie a tocar de l’extinció) i també de xoriguer comú. Malgrat tot aixó, amb l’actual 

consistori s’ha arribat a un acord que limita la via ferrada de manera que preservem els ocells 

nidificants a l’hora que podem seguir amb l’activitat de la via. 

El problema s‘ha presentat en el moment en què un helicòpter ha estat fent tasques de rescat 

sobre la instal·lació. Tots els ocells que hi estaven covant han marxat i possiblement les postes 

no reeixiran per haver-se refredat els ous.   

Per tant, la nostre demanda bàsicament és que cal regular temporalment la totalitat de la 

instal·lació mentre nien aquestes espècies i d’alguna manera regular la entrada i l’ús que se’n 

fa del que entenc és un espai públic.  

Per altre banda, i ja més personalment, reflexionar entre tots de quin tipus de turisme volem i 

quina Vall volem deixar en el futur. Aquí tots vivim del turisme, però em nego a fer-ho també 

sobre els cadàvers de la fauna, flora i els paratges que tant reconeguts s’han fet arreu del mon. 

Em nego a pensar que cap comerciant, hoteler o restaurador vulgui la desgràcia de viure en un 

indret empobrit biològicament i sense cap encant natural.  I per acabar dir-vos que estem a la 

vostra disposició per contrastar qualsevol informació que vulgueu publicar. 

Cordialment 

Jaume Ramot García  

President del Grup de Natura Sterna. 

 

 

 

 


